

WORLD OLYMPIC SPORTS STAMP
CATALOGUE (VOLUME I)

世界奥林匹克运动邮票目录

冯威 主编



 人民邮电出版社
POSTS & TELECOM PRESS

(上卷)

世界奥林匹克运动邮票目录

WORLD OLYMPIC SPORTS STAMP
CATALOGUE

上 卷

Volume I

冯 威 主编

人 民 邮 电 出 版 社
北 京

图书在版编目 (CIP) 数据

世界奥林匹克运动邮票目录/冯威主编. —北京: 人民邮电出版社, 2008.7

ISBN 978-7-115-18014-8

I. 世… II. 冯… III. 奥运会—邮票—世界—目录
IV. G894.1 G811.219

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2008) 第 059393 号

世界奥林匹克运动邮票目录 (上、中、下卷)

◆ 主 编 冯 威

责任编辑 刘 劲

◆ 人民邮电出版社出版发行 北京市崇文区夕照寺街 14 号

邮编 100061 电子函件 315@ptpress.com.cn

网址 <http://www.ptpress.com.cn>

北京精彩雅恒印刷有限公司印刷

新华书店总店北京发行所经销

◆ 开本: 889×1194 1/32

印张: 57.625

字数: 2 911 千字

2008 年 7 月第 1 版

印数: 1—3 000 套

2008 年 7 月北京第 1 次印刷

ISBN 978-7-115-18014-8/TN

定价: 280.00 元 (每套)

读者服务热线: (010)67129931 印装质量热线: (010)67129223

反盗版热线: (010)67171154

编写人员名单

主 编	冯 威		
编 者	冯 威	李芳芳	宁立伟
	狄超英	傅颖新	徐白羽
	范慧敏	李玉珍	应健雄
	杨惠贞	顾邱岚	刘 敏
	宁文彬	张 芳	何功文
	叶焯焯	范 文	王 莉
	王 辉		
英文翻译	冯 威	李芳芳	
英文主审	徐新宇		

Editorial Staff

Editor-in-chief: Feng Wei

Writers: Feng Wei Li Fangfang Ning Liwei
Di Chaoying Fu Yingxin Xu Baiyu
Fan Huimin Li Yuzhen Ying Jianxiong
Yang Huizhen Gu Qiulan Liu Min
Ning Wenbin Zhang Fang He Gongwen
Ye Xuanxuan Fan Wen Wang Li
Wang Hui

English Translators: Feng Wei Li Fangfang

English Editor: Xu Xinyu

内容提要

本目录收录了 1896 年以来世界各国和地区邮政主管部门以及联合国所发行的奥林匹克运动邮票 3263 套, 14909 枚。包括: 历届夏季奥林匹克运动会与冬季奥林匹克运动会纪念邮票、残疾人奥林匹克运动会与特殊奥林匹克运动会纪念邮票、国际奥林匹克委员会与一些国家和地区奥林匹克委员会纪念邮票、奥林匹克著名人物纪念邮票、世界奥林匹克集邮展览纪念邮票等。列有每套邮票的中英文票名、发行时间、印刷版别、每枚面值、图名等技术资料, 并有市场参考价格。本目录收录齐全, 资料翔实, 数据准确, 图文并茂, 是邮票形式的奥林匹克百科全书, 实为广大集邮爱好者、集邮工作者、专家、学者、收藏家、体育工作者以及各有关研究部门必备之参考工具书。

Abstract

This Catalogue records 3,263 sets of stamps with 14,909 illustrations on Olympic sports issued by postal administrations of countries, regions and United Nations Postal Administration (UNPA) since 1896. It mainly includes: commemorative stamps on all sessions of Summer and Winter Olympic Games, commemorative stamps on Paralympic Games and Special Olympics, commemorative stamps on International Olympic Committee and Olympic Committees of countries and regions, commemorative stamps on famous Olympic characters, commemorative stamps on the world Olympic philatelic exhibitions, etc. The Catalogue lists technical data such as each set's Chinese and English name, date of issue and method of printing, as well as each piece's denomination, design description, etc., and gives market price for reference. This Catalogue is an Olympic encyclopedia in the form of stamps with complete listing, full and accurate information and exact data, and the pictures therein and their accompanying essays are both excellent. Undoubtedly it is an essential tool book for numerous stamp lovers, philatelists, specialists, scholars, collectors, sport workers as well as all relevant research institutes.

前 言

奥林匹克运动邮票是专题集邮的一大系列,在世界范围内有着极其广泛的爱好者。自北京获得 2008 年第 29 届奥林匹克运动会的主办权以来,以奥林匹克运动为主题的邮票,越来越受到广大集邮者的青睐。

为了弘扬奥林匹克精神,普及奥林匹克运动知识,促进奥林匹克集邮活动的开展,我们编写了这部《世界奥林匹克运动邮票目录》。这部目录的出版,为广大读者展示传承百余年、品种繁多、精彩纷呈的奥林匹克邮票文化的完整体系,为集邮爱好者、集邮工作者、专家、学者、收藏家和体育工作者了解、收集和研究奥林匹克运动邮票提供一部必备之参考工具书。

本目录收录了 1896 年以来世界各国和地区邮政主管部门以及联合国所发行的奥林匹克运动邮票 3263 套, 14909 枚。主要包括: 历届夏季奥林匹克运动会与冬季奥林匹克运动会纪念邮票、残疾人奥林匹克运动会与特殊奥林匹克运动会纪念邮票、国际奥林匹克委员会与一些国家和地区奥林匹克委员会纪念邮票、奥林匹克著名人物纪念邮票、世界奥林匹克集邮展览纪念邮票等。列有每套邮票的中英文票名、发行时间、版别、每枚面值、图名等技术资料,并有市场参考价格。是一部邮票形式的奥林匹克百科全书。

在本目录的编写出版过程中,得到了人民邮电出版社领导的关心和支持,得到了中国国家图书馆曹宝惠先生、浙江徐军女士、上海石磊先生和浙江徐士浩先生的热情帮助,在此一并致以深深的谢意。

尽管我们为编好本目录付出了很多艰辛劳动和心血,但由于水平和资料所限,书中仍会有疏漏甚至错谬之处,真诚希望广大读者提出宝贵意见,以便再版时补充订正。

编 者
2008 年 1 月

PREFACE

Olympic philately has become the most beloved category of thematic philately and has attracted quite a lot of collectors all around the world. Since Beijing won the bid to host the Games of the XXIX Olympiad, 2008, stamps on Olympic sports have become more and more favored by numerous philatelists.

For the purposes of carrying forward the Olympic spirit, popularizing knowledge about Olympic sports and promoting the development of Olympic philatelic activities, we compiled this WORLD OLYMPIC SPORTS STAMP CATALOGUE. By publishing this Catalogue, we intend to show a complete system of the Olympic stamp culture which has been inherited during more than a century with a wide variety of wonderful stamps and offer an essential tool book to stamp lovers, philatelists, specialists, scholars, collectors and sports workers for understanding, collecting and studying stamps on Olympic sports.

This Catalogue records 3,263 sets of stamps with 14,909 illustrations on Olympic sports issued by postal administrations of countries, regions and United Nations Postal Administration (UNPA) since 1896. It mainly includes: commemorative stamps on all sessions of Summer and Winter Olympic Games, commemorative stamps on Paralympic Games and Special Olympics, commemorative stamps on International Olympic Committee and Olympic Committees of countries and regions, commemorative stamps on famous Olympic characters, commemorative stamps on the world Olympic philatelic exhibitions, etc. The Catalogue lists technical data such as each set's Chinese and English name, date of issue and method of printing, as well as each piece's denomination, design description, etc., and gives market price for reference. This Catalogue is an Olympic encyclopedia in the form of stamps.

In the course of compiling and publishing this Catalogue, we were supported by the management team of Posts & Telecom Press; we were benefited by passionate assistance from Mr. Cao Baohui from National Library of China, Ms. Xu Jun from Zhejiang Province, Mr. Shi Lei from Shanghai and Mr. Xu Shihao from Zhejiang Province. We hereby show our deep gratitude to them.

Although we have spent a lot of time and efforts compiling this Catalogue, there may be omissions or mistakes in this Catalogue owing to our limited knowledge and materials. We sincerely hope that readers can make valuable comments so that we can revise it when a new version is compiled.

Compilers
January, 2008

凡 例

一、《世界奥林匹克运动邮票目录》收录了 1896 年以来世界各国和地区邮政主管部门以及联合国所发行的奥林匹克运动邮票。

二、1971 年 12 月 2 日阿拉伯联合酋长国成立后,以阿布扎比、阿治曼、麦纳麦、迪拜、富查伊拉、哈伊马角、沙迦及属地和乌姆盖万等地区名义发行的“邮票”,以及 1962 年至 1970 年也门内战时期被推翻的王室以“穆塔瓦基利亚王国”名义发行的“邮票”,一般被认为是“花纸头”,《中华世界邮票目录》和《斯科特标准邮票目录》等均未登载,因而本目录未予收入。

三、本目录中的邮票按照所发行国家和地区的英文名称的字母顺序编排。国名和地区名均以邮票发行当时的国名和地区名为准,一律采用英文简称。中国为本目录出版国,故按国际惯例排列在目录正文之首,联合国排列在各国和地区之后。同一国家和地区所发行的邮票,按邮票发行时间先后顺序排列。

四、本目录中有些国家的邮票目录后设有附录。列入附录者,一是各国国家邮政部门发行的地区性邮票,二是各国所属地区发行的地区性邮票,三是现已不存在的国家和地区发行的邮票,均附录于现归属国之后;如其归属多国,一般附录于英文国名首字母最前的国家。

五、本目录对每套邮票提供了基本资料,内容介绍以图样为中心。图样之前为中文邮票套号和邮票名称、英文的邮票套号和邮票名称、每套邮票的技术数据;图样之后,根据邮票种数分行记录每种邮票的有关数据。内容依次如下:

1. 邮票套号。由国家和地区名称三字符拉丁字母代码(以下简称“三字符代码”)、连接符和顺序号组成。三字符代码按中华人民共和国国家标准 GB/T 2659-2000《世界各国和地区名称代码》进行编制。

2. 邮票名称。分为邮票中文名称和邮票英文名称,一般沿用邮票上原印的文字,如文字过多或无文字,则参照权威性世界邮票目录,以该套邮票的发行目的编制其简称或另行命名。

3. 发行时间。以公元年、月、日表示。资料缺乏者,则标示年、月或年。一套邮票分多次发行的,所列发行时间为该套邮票发行的年份,而每次邮票发行的日期,加注在有关邮票图样之前。

4. 印刷版别。主要印刷版别简称为胶(胶版、平版)、影(影写版,即照相凹版)、雕(雕刻版)、凸(凸版)、影雕(影雕套印)和胶雕(胶雕套印)等。

5. 水印。以 W 表示有水印, W 之后不标水印编号。无水印者一般不标。在同一套邮票内,同时存在有水印邮票和无水印邮票时,无水印邮票以 UNW 表示。

6. 齿孔度数。以 P 表示齿孔。“P”的后缀数字为齿孔度数,如 P12 表示邮票四边为 12 度。一枚邮票的横边、竖边齿孔度数不同者,以“横边齿孔度数 × 竖边齿孔度数”表示,如 P13.5 × 14 表示邮票上下横边为 13.5 度,左右竖边为 14 度。无齿孔邮票以 P□ 表示。在同一套邮票内,若同时发行无齿孔邮票和有齿孔邮票,无齿孔邮票不单独编号;若邮票和张的齿孔度数不同,则该处所标的齿孔度数为邮票齿孔度数,张的齿孔度数另标在单张张的数据项内。

7. 发行数量。以 Q 表示,单位为万枚。以全套邮票中发行量最少的为准。若在同一套邮票内,邮票和张的发行量不同,则该处所标的发行量为邮票发行量,张的发行量另标在单张张的数据项内。

8. 世界邮票目录编号。考虑到目前在国际集邮界交往与世界邮票交易市场上,应用《斯科特标准邮票目录》编号较多,因此,每套邮票一般都列出《斯科特标准邮票目录》编号,以“Scott: +

后缀数字”表示。少数邮票因《斯科特标准邮票目录》未收入,为便于查阅,则标《米歇尔邮票目录》的编号,以“Michel: + 后缀数字”表示。该项的分号(;)之前为邮票编号,之后为张的编号。若在同一套邮票内,票和张的种类较多,不易对号者,则在单枚邮票和单枚张的数据项内注明。

9. 图样说明。邮票图样列于目录的中间显著位置,全部图样不单列图号。对于由邮票和小型张、小全张等组成的大套邮票,其图样按“票在上,张在下”的方式编排。无齿孔邮票(张)与有齿孔邮票(张)的图形、刷色、面值和发行量控制号码位数无变化者,其图样不再列出,只列全套无齿孔邮票(张)市场参考价;有变化者,将图样列于有齿孔邮票(张)的下方。

图样说明包括以下内容:

(1) 单枚邮票编号。按照一个图样一个号的原则编排,如“1.1”,表示第1套第1枚邮票(张)。对同套邮票内的票和张的编号,采取连续编制的形式。

(2) 邮票面值。以邮票发行时发行国(地区)的货币单位标示,字母均为小写。无面值邮票,则注明邮资用途或对应的邮资额。

(3) 图名或描述。以各国(地区)公布资料为准,包括对图的描述、票面文字的解释等。只以中文标出。

(4) 全套邮票枚数和市场参考价。括号内标明全套枚数;一套一枚者不标,票和张分别计算。市场参考价,以人民币“元”为单位,此价格按照新票参照本国及权威性世界邮票目录价格和国际市场价格确定。个别珍贵的邮票,同时标注贴票(邮票背后有胶条痕迹)的价格。

(5) 张的规格。各种小型张、小全张、小版张、小本票的规格以“横边长度 × 直边长度”表示,单位为毫米(mm)。其中小本票为未打开的规格。

(6) 注释。需另外说明的有关知识,加注于该套邮票之后。

六、本《目录》使用了下列缩略字符:

SS (Souvenir Sheet)表示小型张;

MS (Miniature Sheet)表示小全张;

LS (Large Sheet)表示大型张;

SL (Sheetlet)表示小版张;

Se-tenant Sheet (Se-tenant Sheet)表示连印邮票张;

Block (Block)表示方连票;

Strip (Strip)表示连票;

Pair (Pair)表示双连票;

Bklt (Booklet)表示小本票;

G (Gold foil Stamp)表示金箔邮票;

S (Silver foil Stamp)表示银箔邮票;

GSS (Gold foil Souvenir Sheet)表示金箔小型张;

SSS (Silver foil Souvenir Sheet)表示银箔小型张;

TSS (Tin foil Souvenir Sheet)表示锡箔小型张;

GMS (Gold foil Miniature Sheet)表示金箔小全张;

SMS (Silver foil Miniature Sheet)表示银箔小全张;

TMS (Tin foil Miniature Sheet)表示锡箔小全张。

七、本《目录》附英文索引。英文索引以发行奥运邮票的国家和地区(含现已不存在的国家和地区)的英文名称和字母顺序编排。

A Guide to the Catalogue

1. This Catalogue records stamps on Olympic sports issued by postal administrations of various countries, regions and United Nations Postal Administration (UNPA) since 1896.

2. Since the United Arab Emirates was founded on December 2, 1971, stamps issued in the name of Abu Dhabi, Ajman, Manama, Dubai, Fujaira, Ras Al-Khaima and Sharjah & Dependencies and Umm Al Kaiwan and stamps issued by the overthrown royal family during civil war (1962–1970) in Yemen in the name of “Mutawakelite Kingdom of Yemen” have been generally considered as “Cinderella”. As they are not listed in the Dragon World Stamp Catalogue and the Scott Standard Postage Stamp Catalogue, this Catalogue does not record them.

3. Stamps in this Catalogue are arranged in an alphabetical order of English names of issuing countries and regions. The country name or region name of a given stamp is used when such stamp was issued, and all names are in an English shortened form. As the publishing country of this Catalogue, China is therefore placed first in this Catalogue according to international practice. The United Nations follows all the countries and regions. Stamps issued by the same country or region are arranged in an order pursuant to their time of issue.

4. In this Catalogue, there is an appendix to the catalogue of some countries. Stamps listed in such an appendix are: (i) Regional stamps issued by national postal authorities of a country; (ii) Regional stamps issued by regions of countries; (iii) Stamps issued by a country or region that no longer exists. Such stamps are listed in the appendix subsequent to the country the jurisdiction of which such country or region currently belongs to. If such country or region belongs to many countries' jurisdiction, in general it will be listed in the appendix to the country that is placed first among such countries in an alphabetical order of their English names.

5. This Catalogue supplies basic information to each set of stamps and the introduction of its contents centers around illustration. The stamp set number and the stamp name in Chinese and English and the general data of each set of stamps are arranged before illustration. Following the illustration, corresponding lines are established according to the number of piece of stamps, recording relevant data of each piece of stamps. Contents are arranged as follows:

1) Stamp set number. The number consists of three-character Latin letter code of country or region name (hereinafter called the “three-character code”), hyphen and sequence number. The three-character code is compiled according

to the Codes for the Representation of Names of Countries and Regions in the World (National Standard of the People's Republic of China, GB/T 2659-2000).

2) Stamp title. It is divided into Chinese stamp title and English stamp title. In general, the stamp title follows the text originally printed on the stamp. If there are so many texts or no text, then by making reference to authoritative world stamp catalogues, we compile its shortened name pursuant to the purpose of issuing this set of stamps or otherwise nominate it.

3) Date of issue. It is shown by using year, month and day in the Gregorian calendar. In case the information is not adequate, then the year and month or only the year will be indicated. Where a set of stamps is separately issued at different time, the time of issue here is the year of issue of this set of stamps, and the day on which part of stamps is issued is additionally noted prior to the illustration of relevant stamps.

4) Method of printing. The shortened names of method of printing are: "Jiao" (offset, lithography), "Ying" (gravure, namely photogravure), "Diao" (engraving), "Tu" (typography), "Ying Diao" (photogravure and engraving), "Jiao Diao" (engraving and offset), etc.

5) Watermark. W represents watermark and no watermark number is marked after W. In principle, paper without watermarks is not marked. If stamps with watermarks and those without watermarks simultaneously exist in the same set of stamps, stamps without watermarks are represented by UNW.

6) Perforation. P represents perforation. The suffix number to "P" is the perforation number. For example, P12 represents 12 perforations at four sides. If the perforation number at horizontal sides differs from that at vertical sides of a piece of stamp, perforation number is represented by "perforation number at horizontal sides * perforation number at vertical sides". For example, P13.5*14 represents 13.5 perforations at top and bottom horizontal sides, and 14 at left and right vertical sides. Imperforate stamps are represented by P□. Within a set of stamps, if stamps without perforations and stamps with perforations are simultaneously issued, imperforate stamps are not individually numbered; if the perforation number of stamps differs from that of a sheet, then the perforation number marked at this place is that of stamps, and the perforation number of such sheet is separately marked in the data item of such piece of sheet.

7) Quantity of issue. It is represented by Q. The unit is 10,000 pieces. The quantity refers to the stamp with the least quantity of issue. If in the same set of stamps, the quantity of issue of stamps differs from that of a sheet, then the quantity of issue marked at this place is that of stamps, and the quantity of issue of such sheet is separately marked in the data item of such piece of sheet.

8) World stamp catalogue number. Under the consideration that at present in international philatelic circle and in the world's stamp exchange market, more people use the number of the Scott Standard Postage Stamp Catalogue, each

set of stamps lists its number in the Scott Standard Postage Stamp Catalogue, represented by Scott: suffix number. As a small part of stamps are not listed in the Scott Standard Postage Stamp Catalogue, the number in the Michel Postage Stamp Catalogue is therefore marked for easy reference, showed as Michel: suffix number. Before the semicolon (;) of this item is number for stamps, and after the semicolon is number for sheets. If there are so many kinds of stamps and sheets within the same set of stamps that it is difficult to check the numbers, then the number is shown in the data item of each piece of stamp and each piece of sheet.

9) Stamp illustration and picture description. Stamp illustration is placed at a prominent place in the center of each page of this Catalogue. All illustrations do not separately list picture number. As to a large set of stamps consisting of stamps, souvenir sheets and miniature sheets, the illustration of such set is arranged in a manner of "stamp-up and sheet-down". If imperforate stamps (sheets) have the same picture, printing color, denomination and control number on quantity of issue as those of their counterparts with perforations, their illustrations are not listed and only the market reference price of such full set of imperforate stamps (sheets) is listed; if any of the above items is different, the illustration is listed below that of stamps (sheets) with perforations. Picture description includes the following:

(1) Position-in-set number. Numbers are arranged according to the principle of "one-illustration one-number". For example, 1.1 represents the first stamp (sheet) of the first set. Numbers of stamps and sheets in the same set are continuous.

(2) Denomination. It is marked with the currency unit of the issuing country (region) when the stamps were issued, and all are in small letters. As to any stamp without denomination, use of postage or equivalent denomination is noted.

(3) Picture content. It is according to materials published by countries (regions), including picture description, interpretation to the texts on the stamp, etc. Picture content is described only in Chinese.

(4) Number of pieces in a set and market reference price. Number of pieces in a set of stamps is indicated in the bracket. The number is not indicated in the case of a set having only one piece, and number of stamps and that of sheets are separately calculated. The market reference price has RMB Yuan as its unit, is for unused items and is determined according to the prices in the country, in authoritative world stamp catalogues and in international market. Some precious stamps(with hinged mark on the back)have the price for hinged ones.

(5) Sheet dimension. Dimensions of all sorts of souvenir sheets, miniature sheets, sheetlets and booklets are represented by "length of horizontal sides × length of vertical sides" with millimeter (mm) as the unit. Dimensions of Booklets are those when they are folded.

(6) Notes. Relevant knowledge necessary for otherwise stated is added

following a set of stamps as notes.

6. This Catalogue uses the following abbreviations:

SS.....Souvenir Sheet

MS.....Miniature Sheet

LS.....Large Sheet

SL.....Sheetlet

Se-tenant Sheet.....Se-tenant Sheet

Block.....Block

Strip.....Strip

Pair.....Pair

Bklt.....Booklet

G.....Gold foil Stamp

S.....Silver foil Stamp

GSS.....Gold foil Souvenir Sheet

SSS.....Silver foil Souvenir Sheet

TSS.....Tin foil Souvenir Sheet

GMS.....Gold foil Miniature Sheet

SMS.....Silver foil Miniature Sheet

TMS.....Tin foil Miniature Sheet

7. This Catalogue has an English index arranged in an alphabetical order of the English names of issuing countries and regions. The countries and regions that no longer exist have also been included.

目 录

CONTENTS

上卷 VOLUME I

中国	CHINA	CHN	1
附 1: 中国香港	(f1)HONG KONG, CHINA	HKG	11
附 2: 中国澳门	(f2)MACAU, CHINA	MAC	16
附 3: 中国台湾	(f3)TAIWAN, PROVINCE OF CHINA	TWN	19
阿富汗	AFGHANISTAN	AFG	22
阿尔巴尼亚	ALBANIA	ALB	25
阿尔及利亚	ALGERIA	DZA	35
安道尔, 法国邮政管理	ANDORRA, FRENCH ADMINISTRATION	AND	38
安道尔, 西班牙邮政管理	ANDORRA, SPANISH ADMINISTRATION	AND	41
安哥拉	ANGOLA	AGO	44
安圭拉	ANGUILLA	AIA	46
安提瓜和巴布达	ANTIGUA AND BARBUDA	ATG	49
附 1: 巴布达	(f1)BARBUDA	ATG(f1)	60
附 2: 雷东达	(f2)REDONDA	ATG(f2)	68
阿根廷	ARGENTINA	ARG	70
亚美尼亚	ARMENIA	ARM	73
阿鲁巴	ARUBA	ABW	75
澳大利亚	AUSTRALIA	AUS	76
奥地利	AUSTRIA	AUT	89
阿塞拜疆	AZERBAIJAN	AZE	92
巴哈马	BAHAMAS	BHS	96
巴林	BAHRAIN	BHR	101
孟加拉国	BANGLADESH	BGD	103
巴巴多斯	BARBADOS	BRB	106
白俄罗斯	BELARUS	BLR	108

2 目录 CONTENTS

比利时	BELGIUM	BEL	112
伯利兹	BELIZE	BLZ	119
附 1: 伯利兹的	(f1)CAYES ISLANDS		
卡约群岛	OF BELIZE	BLZ(f1)	129
贝宁	BENIN	BEN	130
附 1: 达荷美	(f1)DAHOMY	BEN(f1)	134
百慕大	BERMUDA	BMU	138
不丹	BHUTAN	BTN	140
玻利维亚	BOLIVIA	BOL	152
波斯尼亚和黑塞哥维那	BOSNIA AND HERZEGOVINA	BIH	173
附 1: 波斯尼亚和黑塞哥维那	(f1)BOSNIA AND		
(克罗地亚邮政管理)	HERZEGOVINA	BIH(f1)	
	(CROAT ADMINISTRATION)		176
附 2: 波斯尼亚和黑塞哥维那	(f2)BOSNIA AND		
(塞尔维亚邮政管理)	HERZEGOVINA	BIH(f2)	
	(SERB ADMINISTRATION)		177
博茨瓦纳	BOTSWANA	BWA	179
巴西	BRAZIL	BRA	180
保加利亚	BULGARIA	BGR	186
布基纳法索	BURKINA FASO	BFA	206
附 1: 上沃尔特	(f1)UPPER VOLTA	BFA(f1)	212
布隆迪	BURUNDI	BDI	221
柬埔寨	CAMBODIA	KHM	232
附 1: 印度支那	(f1)INDO-CHINA	KHM(f1)	250
喀麦隆	CAMEROON	CMR	251
加拿大	CANADA	CAN	256
佛得角	CAPE VERDE	CPV	262
开曼群岛	CAYMAN ISLANDS	CYM	265
中非	CENTRAL AFRICAN REPUBLIC	CAF	267
乍得	CHAD	TCD	319
智利	CHILE	CHL	360
哥伦比亚	COLOMBIA	COL	361
科摩罗	COMOROS	COM	362
刚果(布)	CONGO	COG	380
刚果(金)	CONGO, THE DEMOCRATIC		
	REPUBLIC OF THE	COD	400
附 1: 比属刚果	(f1)BELGIAN CONGO	COD(f1)	403

附 2: 扎伊尔	(f2)ZAIRE	COD(f2)	404
附 3: 南开塞	(f3)SÜD-KASAI	COD(f3)	412
库克群岛	COOK ISLANDS	COK	413
附 1: 艾图塔基	(f1)AITUTAKI COOK		
库克群岛	ISLANDS	COK(f1)	422
附 2: 彭林北	(f2)PENRHYN NORTHERN		
库克群岛	COOK ISLAND	COK(f2)	427
哥斯达黎加	COSTA RICA	CRI	431
科特迪瓦	COTE D'IVOIRE	CIV	435
克罗地亚	CROATIA	HRV	442
古巴	CUBA	CUB	446
塞浦路斯	CYPRUS	CYP	459
附 1: 北塞浦路斯土耳其共和国	(f1)TURKISH REPUBLIC OF NORTHERN CYPRUS	CYP(f1)	463
捷克	CZECH REPUBLIC	CZE	466
附 1: 捷克斯洛伐克	(f1)CZECHOSLOVAKIA	CZE(f1)	469
丹麦	DENMARK	DNK	477
附 1: 格陵兰	(f1)GREENLAND	GRL	478
吉布提	DJIBOUTI	DJI	479
附 1: 法属索马里	(f1)FRENCH SOMALI	DJI(f1)	489
附 2: 阿法和尔和伊萨	(f2)AFARS AND ISSAS	DJI(f2)	490
多米尼克	DOMINICA	DMA	491
多米尼加	DOMINICAN REPUBLIC	DOM	502
东帝汶	EAST TIMOR	TMP	511
厄瓜多尔	ECUADOR	ECU	512
埃及	EGYPT	EGY	522
萨尔瓦多	EL SALVADOR	SLV	527
赤道几内亚	EQUATORIAL GUINEA	GNQ	533
厄立特里亚	ERITREA	ERI	563
爱沙尼亚	ESTONIA	EST	565
埃塞俄比亚	ETHIOPIA	ETH	568
斐济	FIJI	FJI	571
芬兰	FINLAND	FIN	573
附 1: 奥兰群岛	(f1)ALAND ISLANDS	FIN(f1)	575
法国	FRANCE	FRA	576
附 1: 法属波利尼西亚	FRENCH POLYNESIA	PYF	584

中卷 VOLUME II

加蓬	GABON	GAB	587
冈比亚	GAMBIA	GMB	598
格鲁吉亚	GEORGIA	GEO	612
德国	GERMANY	DEU	616
附 1: 萨尔	(f1)SAAR	DEU(f1)	627
附 2: 西柏林	(f2)BERLIN	DEU(f2)	628
附 3: 德意志	(f3)GERMAN DEMOCRATIC		
民主共和国	REPUBLIC	DEU(f3)	631
加纳	GHANA	GHA	638
直布罗陀	GIBRALTAR	GIB	649
希腊	GREECE	GRC	650
格林纳达	GRENADA	GRD	676
附 1: 格林纳达	(f1)GRENADINES		
的格林纳丁斯	OF GRENADA	GRD(f1)	692
危地马拉	GUATEMALA	GTM	702
几内亚	GUINEA	GIN	705
几内亚比绍	GUINEA-BISSAU	GNB	753
附 1: 葡属几内亚	(f1)PORTUGUESE GUINEA	GNB(f1)	765
圭亚那	GUYANA	GUY	766
海地	HAITI	HTI	827
洪都拉斯	HONDURAS	HND	838
匈牙利	HUNGARY	HUN	845
冰岛	ICELAND	ISL	869
印度	INDIA	IND	871
印度尼西亚	INDONESIA	IDN	874
伊朗	IRAN	IRN	878
伊拉克	IRAQ	IRQ	881
爱尔兰	IRELAND	IRL	884
以色列	ISRAEL	ISR	888
意大利	ITALY	ITA	891
附 1: 的里雅			
斯特 A 区	(f1)TRIESTE ZONE A	ITA(f1)	895
牙买加	JAMAICA	JAM	896
日本	JAPAN	JPN	899
附 1: 琉球群岛	(f1)RYUKYU ISLANDS	JPN(f1)	910
约旦	JORDAN	JOR	911